
Inspreken bermbeheer, inzaai en ecologisch beheer. op 24 nov. 2020 

Mijn naam is Wytze Boersma, voorzitter van de natuurvereniging KNNV afd Hengelo – 
Oldenzaal. Ik spreek ook namens het IVN , afd. Hengelo. 

Dank voor de gelegenheid die u ons biedt. 

De natuur staat onder enorme druk en verslechtert elke dag. Het is goed dat deze zorgen 
ook bij de gemeente leeft. Maar dan moeten wel de goede maatregelen worden genomen. 

Wij willen drie punten naar voren brengen 

Ten eerste, het inzaaien van bermen. 

Dit wijzen wij af. 
− Bermen zijn half-natuurlijke elementen zowel in als buiten de stad.  
− Ons motto is Bermen moet je beheren, akkerranden kunnen worden ingezaaid. 

De onderbouwing van het initiatief voorstel deugt niet. 
− Er is voorbij gegaan aan de huidige situatie, er is geen vooronderzoek 
− Er staat niets in wat er bereikt moet worden en hoe ze gemeten/ gemonitord 

moeten worden 
− Het is in tegenspraak met de hoofdgroenstructuur en het groenplan van 

gemeente. Op blz. 17 van het groenplan staat: 
“Hoewel het leuk staat, is het af te raden de bermen en graslanden in te 
zaaien met bloemenmengsels.” 

− Het is een verslechtering van de ecologische/ natuurlijke ontwikkeling van de 
bermen, je maakt meer kapot dan je lief hebt.  

− Er wordt geen rekening gehouden met nestgelegenheid en overwinteringsplekken 
voor de insecten.  

− Als ik u vertel dat van ongeveer 340 soorten wilde bijen ongeveer meer dan 50% in 
de grond nestelt. 
En dat de paardenbloem door de meeste wilde bijen soorten (30%) wordt 
bezocht. 

− Daarbij komt dat de meeste wilde bijen een actieradius hebben van 100 tot 200 
meter, en de honingbij 3 – 5 km. 

Dan de pilot bermen: In november hebben we deze bekeken,  quick scan, helaas niet 
de F35 

− Beneluxlaan, Ziet er al goed uit, Verschillende delen zijn al verschraald dit is te zien 
aan de open plekken.  

− Verschillende plantensoorten die al aanwezig zijn  zitten ook in het zaaimengel. De 
heg in de middenberm moet die eruit?   Deze biedt nu al bescherming voor o.a. vogels. 

− Deurningerstraat, Verschillende zijn al verschraald, maar er zijn ook ruige 
plekken. Dan zijn er veel bomen,  die schaduw geven wat weer onaantrekkelijk is 
voor de insecten (houden van warmte) 

− De Hasselerbaan, De middenberm staat op de nominatie om ingezaaid te worden. 
Hierin staan bloembollen, Narcissen en bomen. Lijkt ons geen goede combinatie 
om in te zaaien. 
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− P.C. Hooftlaan, Hierin zijn brede stroken. Worden deze over de volle breedte 
ingezaaid?  Dat hoeft niet 

Dan het te gebruiken maaisel. 
− Van het Cruydt-Hoeck G1 mengsel is ongeveer de helft van het aantal 

plantensoorten nu al aanwezig. 

Denk goed na of u hiermee verder wilt, en kijk niet alleen naar de financiële kant! 

Dan ons tweede punt, de communicatie 
− U kunt niet van ons verlangen dat we de politiek op de voet volgens.  
− We hadden verwacht / gehoopt dat de gemeente Hengelo, ons via de Groene tafel 

op de hoogte zou brengen.  
− Het initiatief voorstel is al op 16 mei ingediend. 

Op 2 juli goedgekeurd door de raad. 
− Op 19 juli hebben wij een brief gestuurd. 

Deze is  op 29 okt beantwoord nadat we op 21 okt  een gesprek hebben gehad met 
de ambtenaren.  
Ondertussen is op 7 oktober door de raad een besluit genomen om door te gaan met 
inzaaien.  

− Wij nemen de gemeente dan ook kwalijk dat de Groene tafel niet vroegtijdig bv in 
de maand juni is ingelicht. 

− Ook had u een voorlopig antwoord op onze brief kunnen worden gegeven en daarin 
te vermelden dat er op 7 okt een raadsvoorstel ligt voor volgende stap om in te 
zaaien.  

− Ik dacht dat de gemeente staat voor openheid en transparantie. Helaas is onze 
ervaring op dit punt anders.  

Dan ons derde punt,   Het ecologisch maaibeheer. 

− Hierover kunnen we over kort zijn.  
− Het ziet er goed.  
− Het past in onze visie, de natuurlijke ontwikkeling zijn werk laten doen..  
− De aanpak is ook goed, door b.v. het inschakelen van een ecoloog en een goed 

vooronderzoek te doen. 

Wij steunen dan ook dit raadsvoorstel 

Wij stellen dan ook voor: 
− Het inzaaien van bermen te heroverwegen en het een jaar uit te stellen. Beter ten 

halve gekeerd dan ten hele verdwaald. Of u de moed en wil heeft zullen we afwachten  
− De communicatie, met name met de Groene tafel moet verbeteren.  

Helaas kan ik in deze 5 minuten kan ik niet alle argumenten naar voren brengen. 

Mochten er nog vragen zijn dan horen we dat graag, mijn adres en telefoonnummer zijn 
bekend.  

Dank u voor de aandacht. 



Geachte raadsleden, 

Mijn naam is Marian Rupert. Ik spreek dit ook uit namens andere Hengeloërs. Als dit een 

fysieke bijeenkomst was geweest, hadden die supporters in de zaal gezeten.   

Ik heb kennis genomen van het beleidsstuk van de Gemeente Hengelo. De bedoeling is dat 

de gemeente voor al haar 236 ha bermen overgaat naar ecologisch bermbeheer. Dat is heel 

goed nieuws!    

Graag maak ik gebruik van de gelegenheid om in te spreken en een aantal kanttekeningen te 

plaatsen bij het kostenplaatje en mogelijk wat financiële zorgen weg te nemen.    

Goed dat er een ecoloog wordt ingeschakeld om de bermen en het andere groen te 

inventariseren en categoriseren. En om te kijken wat nodig is voor goed ecologisch beheer. 

En dan meteen het eerste bezuinigingsvoorstel: de provincie Overijssel stelt een ecoloog, die 

deze processen bij gemeentes ondersteunt, gratis beschikbaar (deze informatie heb ik van 

de provincie; indien gewenst kan ik u een naam doorgeven).    

Andere gemeentes hebben hier al ervaring mee opgedaan. Gezien de ervaringen van deze 

gemeentes verwacht ik dat de adviezen van de ecoloog op langere termijn zullen resulteren 

in kosten die niet veel hoger zijn dan bij het huidige beheer.    

Bij de Hof van Twente bijvoorbeeld  gaan ze er van uit dat na enkele jaren van initiële 

meerkosten de kosten voor het ecologisch beheer naar het oude niveau zullen terugkeren; 

Niet alle bermen hoeven te worden verschraald. Brandnetels op sommige plekken hebben 

ook hun nut (bijvoorbeeld als waardplant voor veel vlindersoorten) De kosten van het 

verschralen worden gecompenseerd door de plekken waar het maaisel níet hoeft te worden 

afgevoerd. Dat zal in Hengelo ook zo zijn. Heeft het College bij de berekening van de kosten 

dit aspect wel goed meegenomen of is zij bereid dit nader te onderzoeken?   

Maaisel afvoeren kost geld. In de Hof van Twente wordt samenwerking gezocht met de 

boeren om mét het maaisel landbouwgronden te verrijken. Andere gemeentes gebruiken 

het om bokashi te maken, zoals de gemeente Tubbergen. Heeft het College dit aspect bij de 

berekening van de kosten meegenomen of is zij bereid dit nader te onderzoeken?    

Meedraaien in de Overijsselse carrousel levert sowieso voordelen op; veel gemeentes zijn al 

bezig met ecologisch beheer. Hierdoor kun je kennis uitwisselen, wordt het beheer 

gestandaardiseerd, hoeft niet elke gemeente zelf het wiel uit te vinden en kan de provincie 

Overijssel zichzelf promoten als groene provincie. En dichter bij huis: de Hof van Twente 

neemt ook deel en zij laten het beheer door Gildebor uitvoeren. Als Hengelo dat ook zou 

doen, zou dat voor Gildebor duidelijkheid geven; dezelfde machines, dezelfde scholing, 

dezelfde werkwijze en dezelfde communicatie. Ergo, minder kosten dan nu begroot. Tussen 

haakjes: De Hof van Twente laat de communicatie met de bewoners door de uitvoerders 

doen.   

Daarnaast is het belangrijk om te weten dat is aangetoond dat juist voor de bestrijding van 

de Eikenprocessierups soortenrijke bermen met meer bloemen een belangrijke rol spelen.  



De overgang naar ecologisch bermbeheer zal daartoe leiden en zorgt daardoor ook voor 

meer schuilplaatsen voor de natuurlijke vijanden van deze rups. Er is een bewezen effect van 

deze aanpak. Zou op termijn ook maar zo bestrijdingskosten kunnen schelen. Van de 

provincie heb ik begrepen dat uit oogpunt van verkeersveiligheid er veel voor is te zeggen 

om niet te klepelen. Juist een in het najaar geklepelde berm is spiegelglad. Voor de 

gemeente Staphorst was dat mede een reden om naar ecologisch beheer over te stappen.     

Beste Raad, ik ben blij met deze aanzet. Ecologisch bermbeheer is nu meer dan ooit nodig! 

De biodiversiteit holt achteruit en met ecologisch beheer is het mogelijk de ontwikkeling om 

te buigen.  De bermen zijn van grote betekenis voor insecten , dagvlinders, wilde bijen, 

sprinkhanen, vogels en kleine zoogdieren.    

Laat u niet afschrikken door de ramingen in het voorstel. Maak er géén financiele discussie 

van. Ervaringen van andere gemeenten laten zien dat die nog wel eens kunnen meevallen. 

Neem uw verantwoordelijkheid en maak nu de stap naar meer biodiversiteit in ons openbaar 

groen!    



Goedenavond,

mijn naam is Gerrit Vervoorn.

Graag maak ik gebruik van de gelegenheid in te spreken op het raadsbesluit
Ecologisch maaibeheer van de gemeente Hengelo.

Het is een lange weg geweest maar nu ligt er een besluit om ecologisch maaien te
gaan invoeren. Dat dit meer zou gaan kosten dan de huidige werkwijze was vooraf
al duidelijk.

Daarom is de keuze om een extern adviesbureau te betrekken bij het opstellen van
een definitief beheerplan een goede zaak. Want, is in uw voorziene  werkwijze,
daadwerkelijk de werkgang graslagen verwijderen ter bevordering van
wildeplantengroei noodzakelijk? Of kan deze werkgang achterwege blijven door
telkens laat in november de maaigang uit te voeren? Door de lage temperatuur zal
het gras niet snel groeien waardoor zaden op natuurlijke wijze kunnen opbloeien.
Dit achterwege laten zou dan ook nog eens financieel voordeel kunnen opleveren.

O.a. de gemeente Berkelland heeft zich zo laten adviseren en is tot een
evenwichtige keuze gekomen. De diverse bermen en graslanden zijn daar
ingedeeld in categorieën. Het beheer gebeurt door de uitvoerder en deze vinkt de
voltooide werkgang aan in een app. De verantwoordelijke ambtenaar ziet op deze
app wanneer een werkgang is uitgevoerd. Zo is deze real time geïnformeerd over
de uitgevoerde werkzaamheden. Dit is een voorbeeld van hoe na advies een
effectieve werkwijze succesvol is geïmplementeerd.

Aan het professionele netwerk Natuurpro nemen vele  adviseurs en
adviseursburo’s deel en is een goede plek om zo’n advies in te winnen.

Om volledige betrokkenheid van de Hengelose bevolking te maximaliseren vraag ik
u, nog voor dat een ingewonnen advies in een werkplan wordt geïmplementeerd,
dit te delen met uw burgers. Op deze wijze geeft u uw burgers de kans mee te
groeien en te wennen aan de nieuwe inzichten die in zo’n advies worden gegeven.
Men kan al vast wennen aan de denkrichting die u voorstaat. Bij de definitieve
voorstellen tot invoering van de nieuwe werkwijze en de gevolgen daarvan zijn
verrassingen vrijwel uitgesloten en kan een soepele transitie plaatvinden.

Ik wens u alle wijsheid toe bij het uitvoeren van het raadsbesluit en verwacht een
transparante invoering van het nieuwe beleid te mogen ervaren

Dank u voor uw aandacht.. 
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